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Spørgsmål nr. 1556 (Alm. del) fra Folketingets Retsudvalg:

”Vil ministeren oplyse i hvor stor en andel af de potentielle 
sager i 2008 og 2009, at voldtægtsofre har benyttet sig af mu-
ligheden for at få en bistandsadvokat i forbindelse med de 
første afhøringer af politiet?”

Svar:

Det fremgår af retsplejelovens § 741 a, stk. 2, at der i bl.a. sager om over-

trædelse af straffelovens § 216 (voldtægt) skal ske beskikkelse af en ad-

vokat for den forurettede (bistandsadvokat), medmindre den pågældende 

efter at være vejledt om retten til beskikkelse af advokat frabeder sig det. 

Vejledningen gives af politiet, jf. retsplejelovens § 741 b, stk. 1.

For en nærmere beskrivelse af reglerne om beskikkelse af bistandsadvo-

kat henvises til Rigsadvokatmeddelelse nr. 8/2007 om vejledning, orien-

tering og underretning af forurettede i straffesager, udpegning af en kon-

taktperson for forurettede og vidner mv.

Justitsministeriet har i øvrigt til brug for besvarelsen af spørgsmålet ind-

hentet en udtalelse fra Rigsadvokaten, der har oplyst følgende:

”I 2008 blev der indgivet 396 anmeldelser om voldtægt til 
politiet, mens antallet af anmeldelser i 2009 var 352.

Rigsadvokaturen er ikke i besiddelse af statistiske oplysnin-
ger, som kan belyse, i hvor mange af disse sager den foruret-
tede har benyttet sig af muligheden for at få beskikket en bi-
standsadvokat i forbindelse med de første afhøringer hos po-
litiet. Fremskaffelse af oplysninger herom vil forudsætte en 
ressourcekrævende manuel gennemgang af de enkelte sager i 
politikredsene.”


